
2018D28969 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid heeft een 
aantal vragen voorgelegd aan de Staatssecretaris van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid over de brief van 17 april 2018 over de Staat van de 
arbeidsveiligheid (Kamerstuk 25 883, nr. 325). 

De voorzitter van de commissie,
Rog 

De adjunct-griffier van de commissie,
Kraaijenoord 
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Nr. Vraag 

1 Wat is de te verwachten impact van het uitbreiden van de 
capaciteit van de Inspectie SZW op de staat van de arbeidsveilig-
heid? 

2 Hoe groot is de kans dat een uitzendkracht slachtoffer wordt van 
een ernstig arbeidsongeval in verhouding tot een reguliere 
werknemer? 

3 Wat is het streefcijfer of -percentage wanneer wordt gesteld dat 
het aantal arbeidsongevallen omlaag moet? 

4 Wat is het streefcijfer of -percentage wanneer wordt gesteld dat 
het aantal werknemers met een beroepsziekte omlaag moet? 

5 Zijn er bij het besluit om de Inspectie SZW uit te breiden ook 
resultaatverplichtingen afgesproken met betrekking tot het aantal 
arbeidsongevallen of werknemers met een beroepsziekte? 

6 Is er een verband tussen het aantal arbeidsongevallen en 
beroepsziekten in bepaalde sectoren en de ontwikkeling van het 
aantal onzekere arbeidscontracten? 

7 Investeren werknemers van bedrijven met relatief veel onzekere 
arbeidscontracten meer of minder in preventie of veiligheid? 

8 Hoeveel wordt gemiddeld door werkgevers geïnvesteerd in de 
preventie en veiligheid per werknemer, uitgesplitst naar vaste 
dienstverbanden en onzekere contracten waaronder uitzendkrach-
ten, payrollers en zzp’ers? 

9 Hoeveel bedrijven waar werknemers worden blootgesteld aan 
kankerverwekkende stoffen, beschikken niet over de verplichte 
registratie gevaarlijke stoffen? Hoe heeft dat aantal zich de 
afgelopen tien jaar ontwikkeld? 

10 Hoeveel van de bedrijven die niet beschikken over de verplichte 
registratie gevaarlijke stoffen, hebben hiervoor een boete of ander 
soort sanctie ontvangen? Hoe heeft dat aantal zich de afgelopen 
tien jaar ontwikkeld? 

11 Hoeveel bedrijven hebben geen verplichte beoordeling uitgevoerd 
voor de blootstelling van werknemers en de grenswaarden van 
gevaarlijke stoffen? Hoe heeft dat aantal zich de afgelopen tien jaar 
ontwikkeld? 

12 Hoeveel van de bedrijven die geen verplichte beoordeling hebben 
uitgevoerd, hebben hiervoor een boete of ander soort sanctie 
ontvangen? Hoe heeft dat aantal zich de afgelopen tien jaar 
ontwikkeld? 

13 Hoe heeft het aantal (dodelijke) arbeidsongevallen, ongevalsmel-
dingen en -onderzoeken en opgelegde en geïnde boetes zich de 
afgelopen tien jaar ontwikkeld, uitgesplitst naar de diverse 
sectoren? 

14 Is de relatie onderzocht tussen de beheersing van de Nederlandse 
taal en de veiligheid op de werkvloer? Zo ja, wat waren hiervan de 
resultaten? 

15 Is het opstellen en uitvoeren van een verbeterplan verplicht nadat 
er een arbeidsongeval heeft plaatsgevonden? 

16 Hoe heeft het aantal (dodelijke) arbeidsongevallen onder werkne-
mers met vaste dienstverbanden en onzekere contracten, 
waaronder uitzendkrachten, payrollers en zzp’ers, zich de 
afgelopen tien jaar ontwikkeld, zowel in absolute zin als in 
percentages? 

17 Wat zijn de (mogelijke) oorzaken voor het alsmaar stijgend aantal 
uitzendkrachten dat te maken krijgt met een arbeidsongeval? 

18 Hoeveel procent van de bedrijven stellen ook daadwerkelijk een 
verbeterplan op na een arbeidsongeval? Hoe heeft dat percentage 
zich de afgelopen tien jaar ontwikkeld? 
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19 Hoeveel bedrijven voldoen niet aan de verplichting van een 
risico-inventarisatie en -evaluatie waarin alle belangrijke risico’s 
zijn geïnventariseerd? Hoe heeft dat aantal zich de afgelopen tien 
jaar ontwikkeld? 

20 Hoeveel bedrijven zonder een verplichte risico-inventarisatie en 
-evaluatie, hebben hiervoor een boete of ander soort sanctie 
ontvangen? Hoe heeft dat aantal zich de afgelopen tien jaar 
ontwikkeld? 

21 Welke instrumenten heeft de Inspectie SZW om werkgevers die 
niet voldoen aan de verplichte veiligheidsmaatregelen te sanctio-
neren? Hoe vaak is elk van die instrumenten ingezet en hoe 
hebben die aantallen zich de afgelopen tien jaar ontwikkeld? 

22 Wat is de contractvorm (vast of flex) van de jongeren en ouderen 
die slachtoffer zijn van ernstige arbeidsongevallen? 

23 Heeft de Inspectie SZW in haar toezicht ook oog voor opleidingen 
van werkenden gericht op veilig gedrag? 

24 Erkent de Inspectie SZW de rol die deze trainingen kunnen spelen 
in het bevorderen van de veiligheidscultuur? 

25 In welke mate zijn burn-out klachten als beroepsziekte goed te 
verbinden aan het uitgeoefende beroep? Wat is de ontwikkeling 
van deze ziekte? In welke sectoren komt deze beroepsziekte het 
meeste voor? En wat is de ontwikkeling van deze beroepsziekte per 
sector? 

26 Waarom is de NEA 2014 gebruikt en niet de NEA 2017? 
27 Kan figuur 2.1 geüpdatet worden met de cijfers uit de NEA 2017? 
28 Wat is de ontwikkeling geweest van het risico op een beroepsziekte 

in de verschillende sectoren, in de afgelopen tien jaar? 
29 Is het risico op een psychische beroepsziekte groter geworden in 

de afgelopen jaren? 
30 Waarom is de toename van de ziektelast van psychische aandoe-

ningen zoveel kleiner dan de toename van de ziektelast van 
aandoeningen aan het houding- en bewegingsapparaat? 

31 Hoe heeft het aantal verloren levensjaren door beroepsziekten zich 
de afgelopen tien jaar ontwikkeld? Is er een verklaring te geven 
voor deze ontwikkeling? 

32 Is er meer informatie beschikbaar over de oorzaken van burn-out 
klachten vanuit het programma psychosociale arbeidsbelasting? 

33 Op welke manier is het programma arbeidsmarktdiscriminatie 
onderdeel van de staat van de arbeidsveiligheid? 

34 Wat is de reden dat een kleine groep bedrijfsartsen een aversie 
tegen het melden van beroepsziekten heeft ontwikkeld? Zijn daar 
consequenties voor de bedrijfsarts aan verbonden? 

35 Bent u bereid om opnieuw te kijken naar draagvlak voor een 
Expertise Centrum Causaliteit Beroepsziekten (ECCB)? 

36 Constaterende dat het rapport aangeeft dat het melden van 
beroepsziekten consequenties kan hebben voor de relatie en het 
contract tussen de bedrijfsarts en de werkgever, wat zijn de 
mogelijkheden om de afhankelijkheidspositie van bedrijfsartsen te 
verbeteren? 

37 Wat is de staat van de psychosociale arbeidsbelasting op de 
werkvloer? 

38 Hoeveel procent van het totaal aantal arbeidsongevallen/
beroepsziektes wordt veroorzaakt door gevaarlijke stoffen? 

39 Hoeveel procent van het totaal aantal doden door 
arbeidsongevallen/beroepsziektes wordt veroorzaakt door 
gevaarlijke stoffen? 
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40 Wat voor beleid wordt er gevoerd om te zorgen dat alle bedrijven 
die werken met gevaarlijke stoffen, zich houden aan alle wettelijke 
verplichtingen qua blootstelling van werknemers aan gevaarlijke 
stoffen, zowel met betrekking tot de verplichte registratie van 
gevaarlijke stoffen waaraan werknemers worden blootgesteld, als 
de verplichte beoordeling voor de blootstelling van werknemers en 
de grenswaarden van gevaarlijke stoffen? 

41 Hoe heeft het aantal arbeidsongevallen zich ontwikkeld sinds de 
verhoging van de AOW-leeftijd, zowel absoluut als verhoudingsge-
wijs? 

42 Hoe heeft het aantal beroepsziekten zich ontwikkeld sinds de 
verhoging van de AOW-leeftijd, zowel absoluut als verhoudingsge-
wijs? 

43 Wat zijn de mogelijke oorzaken van het stijgend aantal voormalig 
AOW-gerechtigden die te maken krijgen met een arbeidsongeval, 
dan wel beroepsziekte? 

44 Wordt de toename van arbeidsongevallen in de uitzendbranche 
veroorzaakt door het toenemende aantal banen in die sector? Is er 
aan te wijzen aan welke sectoren deze uitzendkrachten worden 
uitgeleend? 

45 Welke verschillen bestaan er in het beschermingsniveau qua 
arbeidsomstandigheden en veiligheid op de werkvloer tussen 
werknemers en zzp’ers? 

46 Welke wettelijke verplichtingen qua arbeidsomstandigheden 
gelden wel voor werknemers, maar niet voor zzp’ers? 

47 Wat voor specifiek beleid wordt er door u gevoerd om de 
negatieve trend te keren van het verhoudingsgewijs grote aantal 
uitzendkrachten dat slachtoffer wordt van een ernstig arbeidsonge-
val? 

48 Heeft het aantal arbeidsongevallen in het verleden samengehan-
gen met de economische groei? 

49 Welk deel van de recente stijging in het arbeidsongevallen kan 
worden verklaard door de aantrekkende economie? 

50 Hoe vaak is er een boete uitgedeeld voor het onterecht niet melden 
van een arbeidsongeval en is het gemiddelde boetbedrag hoger 
geworden sinds de verhoging in 2013 van 4.500 naar maximaal 
50.000 euro? 

51 Hoe heeft het percentage ondermelding van arbeidsongevallen 
zich de afgelopen tien jaar ontwikkeld? Is er een verklaring te 
geven voor deze ontwikkeling? 

52 Hoeveel afvalverwerkingsbedrijven waar Wsw-werknemers 
werken, zijn er naar verwachting in totaal in Nederland? 

53 Welke specifieke regels gelden voor (afvalverwerkings)bedrijven 
die met (veel) Wsw-werknemers werken en hoe verloopt de 
communicatie van de Inspectie SZW of het Ministerie van Sociale 
Zaken en Werkgelegenheid hierover? 

54 Is bekend hoeveel bedrijven beleid hebben rondom psychosociale 
arbeidsbelasting? 

55 Wat voor beleid wordt er gevoerd om te zorgen dat alle werkge-
vers zich houden aan de wettelijke verplichting van het hebben van 
een risico-inventarisatie en -evaluatie, aangezien nu 27% van de 
werkgevers een risico-inventarisatie en -evaluatie heeft? 

56 Is psychosociale arbeidsbelasting ook onderdeel van het project 
«Een cultuur van gezond en veilig werken»? 

57 Is er binnen het programma psychosociale arbeidsbelasting ook 
specifieke aandacht voor de sector gezondheidszorg?
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